

9 h - 13 h 00

Hôtel de Ville
Salon des archives

A network for the lighting's cooperation

final seminar LUCI / Interreg IIC

Since 2003, the LUCI network (Lighting Urban Community International) is part of a European program for a regional and cultural cooperation named Interreg IIC which targets to develop links between European cities. This final seminar will close and show the results of a 3 year program and will conclude on the observation that LUCI became a strengthened and ambitious network.

La coopération lumière en réseau

séminaire final LUCI / Interreg IIC

Depuis 2003, le réseau LUCI (Lighting Urban Community International) fait partie du programme européen de coopération régionale et culturelle Interreg IIC, qui vise à développer les échanges entre les villes européennes. Ce séminaire final sera l'occasion de clôturer le programme et de constater la consolidation en 3 ans d'un réseau des villes lumières.



14 h 30 - 17 h 00

Palais St Pierre
Place des Terreaux

Cities : actors or jointed partners

international cooperation's projects

The collaboration between ELDA+ (European Lighting Designer Association) and the city of Birmingham by Martin Lupton (lighting Designer, ELDA+) and Nigel Edmonson (Arts Ambassador for East Side, Birmingham).

The exportation of the lighting expertise of the City of Lyon by Antoine Bouchet (Director for the public lighting department, City of Lyon), who will present the past, present and future collaborations.

Vietnamese urban lighting experiences and international partnerships : assessments and prospects by Doan Minh Khoi (Architect, Pr., National School of Civil Engineering, Hanoi).

A Lighting Strategy for the urban for Philadelphia's downtown by Nancy Goldenberg, Vice President for planning, in charge of Lighting events Philadelphia Center City District

Les villes, actrices ou partenaires associés

Projets de coopération internationale

La collaboration entre ELDA+ (European Lighting Designer Association) et la ville de Birmingham par Martin Lupton (Concepteur lumière, ELDA+) et Nigel Edmonson (Arts Ambassador for East Side, Birmingham).

L'exportation de l'expertise lumière de la Ville de Lyon présentée par Antoine Bouchet (Directeur de l'éclairage public, Ville de Lyon), qui exposera les collaborations passées, en cours et à venir.

Les expériences de mises en lumière dans le cadre de partenariats internationaux au Vietnam : bilan et perspectives par Doan Minh Khoi (Architecte, Pr., Ecole Nationale Supérieure de Génie Civil, Hanoi).

La stratégie lumière du centre ville de Philadelphie par Nancy Goldenberg, Vice Présidente pour la planification, en charge des événements lumières, Philadelphie Center City District.

9 h - 12 h 00

Palais St Pierre
Place des Terreaux

Partnerships and energy saving

"Innovating experiments and prospects"

The Greenlight program in France and in Europe : inventory of experiences.

Dimming light : the european project NumeLiTe.

Evalum 2: impacts and social acceptability of lighting reduction.

Public lighting and environmental impact, a partnership in The Natural Regional Park of Luberon.

Partenariats et économies d'énergie

"Expériences et perspectives innovantes"

Le programme Greenlight en France et en Europe : état des lieux des expériences.

Gradation de lumière : Le projet européen NumeLiTe.

Evalum 2 : impacts et acceptabilité sociale des diminutions d'éclairage.

Eclairage public et impact environnemental, l'action de sensibilisation du Parc naturel régional du Luberon.

By Jean Michel Deleuil,
Equipe Développement Urbain,
UMR 5600, INSA de Lyon

CELIA COT

Administration générale
Fête des Lumières
Mairie de Lyon
celia.cot@mairie-lyon.fr
Tél : 00 33 4 72 10 48 63

FREDERIC BOVE

Coordinateur Manager
LUCI Association
Tél : 00 33 4 72 10 56 15
frederic.bove@mairie-lyon.fr
http://www.luciassociation.org

Register compulsory on
www.luciassociation.org
until November 30th

Inscription obligatoire sur
www.luciassociation.org
avant le 30 Novembre